
Protokół Nr VIII 

z obrad VIII sesji Rady Gminy z dnia 30 maja 2011 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14,00 w Urzędzie Gminy Pabianice .  

Na ustawowy stan Rady Gminy 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. Nieobecny 

radny M. Muszczak, radna A. Marciniak spóźniona, uczestniczyła w sesji od pkt. 5 realizacji 

porządku obrad, radny Zbigniew Stasiak złożył mandat radnego z dniem 13 grudnia 2010 

roku. 

Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do niniejszego protokołu.  

W sesji uczestniczyli: Wójt Gminy H. Gajda, W- ce- wójt Gminy E. Adamczyk, Sekretarz 

Gminy J. Słubik, Skarbnik Gminy M. Nowicka, radca prawny Urzędu Gminy A. Jankowski,   

W sesji uczestniczyli sołtysi gminy Pabianice obecni zgodnie z załączoną listą obecności 

stanowiącą zał. nr 2 do protokołu.  

Ad. pkt. 1  

Przewodniczący Rady A. Jaksa otworzył obrady VIII sesji Rady Gminy Pabianice, stwierdził 

quorum co stanowi prawomocność do podejmowania uchwał. 

Ad. pkt. 2 

Do protokołu z VII sesji Rady Gminy radni nie wnieśli uwag, protokół został przyjęty 

w głosowaniu jednogłośnie.  

Ad. pkt. 3  

Do porządku obrad sesji radna C. Rychłowska wnioskowała o zdjęcie z porządku obrad sesji 

projektu uchwały o numerze roboczym Nr VIII/B/2011 w sprawie wyrażenia zgody na 

odpłatne nabycie przez Gminę Pabianice nieruchomości położonej we wsi Piątkowisko. 

Radny A. Skawiński poinformował, że na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska 

i Rozwoju rozważano wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały o numerze 

roboczym Nr VIII/A/2011 w sprawie wezwań do usunięcia naruszenia prawa, ale odstąpiono 

od tego zamierzenia. 

Radca Prawny A. Jankowski odnosząc się do powyższego poinformował, że dla osób które 

złożyły wniosek o usunięcie naruszenia prawa polegającego na uchyleniu § 40 uchwały Rady 

Gminy Pabianice w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Pabianice płynie termin obligatoryjny do załatwienia sprawy,  ponieważ wpłynęła ona do 

Samorządowego  Kolegium Odwoławczego W Łodzi. Gdyby się okazało, że uchwala zdjęta 

byłaby z porządku obrad należy do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Łodzi 

wystosować pismo z jakich przyczyn uchwała została zdjęta z porządku obrad ..  
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Radny A. Skawiński po wysłuchaniu głosu radcy prawnego w powyższej sprawie wniósł 

jednak wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały o numerze roboczym Nr 

VIII/A/2011 w sprawie wezwań do usunięcia naruszenia prawa, uzasadniając tym, że chciałby 

pozyskać więcej informacji na ten temat.  

Więcej wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał do głosowania wniosek radnego A. Skawińskiego o zdjęcie 

z porządku obrad projektu uchwały o numerze roboczym Nr VIII/A/2011 w sprawie wezwań 

do usunięcia naruszenia prawa, za którym Rada opowiedziała się w głosowaniu 8 głosami, 

przy 4 głosach wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych.  

W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 

Drugim wnioskiem poddanym przez Przewodniczącego Rady do głosowania był zgłoszony 

wniosek prze radna C. Rychłowską o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały o numerze 

roboczym VIII/B/2011 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę 

Pabianice nieruchomości położonej we wsi Piątkowisko. 

Radny R. Figiel, którego sprawa zawarta w wyżej wymienionym projekcie uchwały dotyczy 

poinformował, że nie będzie brał udziału w głosowaniu nad wnioskiem.  

Za wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały o numerze roboczym 

VIII/B/2011  opowiedziało się 8 radnych przy 3 głosach wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych. W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku 

obrad. 

W związku ze zdjęciem z porządku obrad projektów uchwał posiadających alfabetyczne 

numery robocze A i B Przewodniczący Rady zaproponował, aby zmienić numerację roboczą 

pozostałym projektom uchwał w sposób taki aby przesunąć dotychczasowe ich numery o 

dwie litery wyżej, co zostało przyjęte przez aklamację.  

Porządek obrad z wycofanymi projektami uchwał został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie 

i przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie obrad VIII sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami. 

7. Informacja na temat sprawozdania z wykonania budżetu gminy Pabianice za rok 2010.  

8. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 



 
3 

a. zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań 

z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru 

inwestycji do dofinansowania – Uchwała Nr VIII/A/2011 

b. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. - Uchwała Nr VIII /B/ 2011 

c.  zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. - Uchwała Nr VIII /C/ 2011 

d.  zmian w budżecie gminy na 2011 rok – Uchwała Nr VIII/D/2011  

e.  powołania doraźnej Komisji Statutowej- Uchwała Nr VIII/E/2011 

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania  i wnioski. 

11. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne.  

12. Odczytanie i przyjęcie wniosków złożonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 

13.  Zamknięcie obrad sesji.  

 

Ad. pkt. 5 

Wójt Gminy przedłożył informację o pracy Urzędu Gminy od ostatniej sesji. 

Informacja przedstawia się w sposób zapisany poniżej: 

 

„INFORMACJA WÓJTA GMINY 

O PRACY MIĘDZY SESJAMI RADY GMINY 

W MAJU  2011 ROKU 

 

 GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 

 

1. Zlecono wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę skrzyżowania drogi 

gminnej we wsi Gorzew. 

2. Wykonano i zamontowano gabloty ogłoszeniowe w ilości 12 sztuk. 

3. Wykonywano czynności związane z bieżącym utrzymaniem dróg gminnych. 

4. W dniu 10 maja odbyło się spotkanie dotyczące piętrzenia wody na rowie 

melioracyjnym w Rydzynach. Ustalono, że od 20 maja właściciel zaprzestanie 

piętrzenia wody, a Spółka Wodna przystąpi do prac konserwacyjnych. Będzie 

wykonana dokumentacji potrzebna do uzyskania pozwolenia wodno-prawnego na 

piętrzenie wody. 



 
4 

5. W dniu 23.05. odbyło się szkolenie w sprawie zasad budowy i finansowania 

kolektorów słonecznych. Na spotkanie zaproszono 66 osób , które zgłosiły akces 

przystąpienia do budowy kolektorów słonecznych. W szkoleniu uczestniczyło 38 osób 

i wszyscy wstępnie zgłosili chęć budowy kolektorów.  

6. W dniach 16.05. – 30.05. przeprowadzono zbiórkę odpadów wielkogabarytowych . 

Zebrano około 300 ton odpadów. Ostateczne zestawienie ilościowe i asortymentowe 

znane będzie około 3 czerwca 2011 r.  

7. W dniach od 24 do 27.05. zorganizowana została wycieczka ekologiczna dla 

młodzieży szkolnej do Czech i Niemiec do parków narodowych : Czeska Szwajcaria i 

Saksońska Szwajcaria. W wycieczce uczestniczyło 40 dzieci ze szkół podstawowych i 

gimnazjum.  

 

OŚWIATA  

 

1. .Dokonano analizy arkuszy organizacyjnych szkół gminnych na rok szkolny 

2011/2012, z  której wynika, że od 1 września 2011 roku do szkół uczęszczać będzie 

łącznie 946 uczniów, w tym : do gimnazjum – 260, do szkół podstawowych – 444, do 

oddziałów przedszkolnych – 242 dzieci, w tym : do klas zerowych – 77, do oddziałów 

przedszkolnych dla dzieci w wieku trzech, czterech i pięciu lat – 165. Przewiduje się 

47 oddziałów, w tym :12 w gimnazjum, 24 w szkołach podstawowych dla klas I – VI,  

10 oddziałów przedszkolnych. Struktury organizacyjne szkół zostaną zatwierdzone 

przez Wójta Gminy Pabianice do dnia 31 maja br. 

 

2. Opracowano plan dowozów uczniów do szkół gminnych na rok szkolny 2011/2012, 

który przewiduje, że do szkół dowożonych będzie 315 uczniów, tj. 175 do gimnazjum 

w Piątkowisku oraz 140 do szkół podstawowych. Na podstawie  ww. danych został 

ogłoszony przetarg na dowożenie uczniów w nowym roku szkolnym. Ponadto w 

części północnej gminy 116 dzieci dowozić będzie autobus szkolny „gimbus” .Łącznie 

do szkół gminnych dowożonych będzie 431 uczniów. 

 

3.  W dniu16.05. odbyła się narada dyrektorów szkół gminnych, podczas której 

omówiono : struktury organizacyjne szkół na nowy rok szkolny 2011/2012, 

planowane  potrzeby finansowe na płace i koszty utrzymania obiektów szkolnych, 

nauczanie indywidualne, sprawy dotyczące awansu zawodowego nauczycieli, pomoc 

materialną w formie stypendium szkolnego i wyprawki szkolnej. 

 

4. W związku z trwającymi pracami nad rządowym programem pomocy uczniom w 

2011 r. – „Wyprawka szkolna” w zakresie dofinansowania zakupu podręczników dla 

uczniów rozpoczynających naukę w klasach I- III szkoły podstawowej oraz w klasie 

III gimnazjum w roku szkolnym 2011/2012, przeprowadzono w szkołach wstępną 
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kwalifikację wniosków i wytypowano 36 uczniów z rodzin, w których dochód ustawą 

o pomocy społecznej nie  przekracza kryterium dochodowego. Program finansuje 

Ministerstwo Edukacji Narodowej.  

 

5. Wójt rozpatrzył oferty złożone w otwartym konkursie ofert na wsparcie zadania 

publicznego w zakresie wypoczynku letniego dzieci i młodzieży szkolnej w roku 

2011. 

Łączna wartość ofert złożonych na ww. konkurs wyniosła 93.648 zł. Wójt dokonał 

podziału środków finansowych przeznaczonych na ten cel w wysokości 70.000 zł. 

pomiędzy jednostki organizacyjne jak : UKS „ Junior” w Piątkowisku- (trzy wyjazdy) 

-34.999,42 zł., Ochotnicza Straż Pożarna w Kudrowicach  - 7.325,46 zł, LUKS 

„Sprawni” w Petrykozach-11.395,16 zł, GLKS „Burza” w Pawlikowicach – 16.278,80 

zł. Łącznie 172 dzieci i młodzieży szkolnej z terenu gminy skorzysta z różnych form 

wypoczynku jak kolonie, obozy wypoczynkowe, szkoleniowe, sportowe, wycieczki 

turystyczno-krajoznawcze. 

6. W ramach pomocy materialnej dla uczniów realizowano drugą ratę stypendium 

szkolnego dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy. 

 

SPORT I KULTURA FIZYCZNA  

 

1. Na podstawie § 8  Uchwały Nr VI/41/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 31 marca 2011 

roku w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego polegającego na 

sprzyjaniu rozwojowi sportu na terenie Gminy Pabianice, informuję  że przyznano dotację w 

wysokości 95.000 złotych następującym podmiotom: 

- UKS „Junior” Piątkowisko – 11 500 zł 

- LUKS „Sprawni Petrykozy – 11 000 zł 

- LKS „Jutrzenka” Bychlew – 28 500 zł 

- LKS „Orzeł” Piątkowisko – 15 000 zł 

- GLKS „Burza” Pawlikowice – 27 500 zł 

- Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych Narządu Ruchu – 1 500 zł 

 

2. Od dnia 24 maja 2011 roku została uruchomiona świetlica wiejska w Woli Żytowskiej 4, 

która powstała przy udziale środków Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.  Mieszkańcy Gminy Pabianice będą mogli 

nieodpłatnie korzystać z dobrze wyposażonych siłowni dla kobiet i dla mężczyzn, sauny 

suchej fińskiej, sali klubowej z bilardem, piłkarzykami, sprzętem RTV oraz z sali do zajęć 

grupowych (aerobik, fitness itp.) Z obiektu będą mogły również korzystać instytucje i 

organizacje społeczne działające na terenie Gminy Pabianice. Obiekt będzie czynny 3 razy w 

tygodniu: 

Wtorki godz. 16.00-21.00 



 
6 

Czwartki godz. 16.00-21.00 

Soboty godz. 8.00-13.00 

Zgodnie z Zarządzeniem Nr 17/2011 Wójta Gminy Pabianice z dnia 29 kwietnia 2011 r. z 

obiektu oraz wyposażenia świetlicy wiejskiej w Woli Żytowskiej będą mogli korzystać 

wyłącznie mieszkańcy Gminy Pabianice zameldowani na pobyt stały lub czasowy, w tym 

dzieci i młodzież pod opieką osób dorosłych. 

Ponadto Wójt uczestniczył w uroczystościach związanych ze Dniem Strażaka : mszy świętej , 

majówce powiatowej w Bychlewie , uroczystym apelu w Komendzie Powiatowej Straży 

Pożarnej.  

W dniu 9.05. w Rydzynach odbyło się spotkanie OSP i KGW w sprawie dokończenia 

rozbudowy  strażnicy. 

W dniu 20.05. Wójt i Przewodniczący Rady uczestniczyli w spotkaniu z mieszkańcami 

Rydzyn zorganizowanym przez sołtysa. 

W dniu 20.05. odbyła się narada w sprawie dożynek powiatowych, które odbędą się 

w Lutomiersku. 

W dniu 24 maja odbyło się zebranie w Bychlewie w sprawie budowy kanalizacji.” 

Do przedłożonej informacji Wójta Gminy radny M. Gryska zadał pytanie, czy w przetargu na 

dowóz dzieci był brany pod uwagę dowóz dzieci z Osiedla Petrykozy.  

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na rażącą dysproporcję podziału środków finansowych 

na kluby sportowe na terenie gminy Pabianice. Zdecydowanie większa kwota przeznaczona 

jest na kluby sportowe takie jak „Burza” w Pawlikowicach i „Jutrzenka” w Bychleiwe. 

Natomiast mniej na kluby sportowe po północnej stronie gminy, które skupiają głównie 

młodzież i dzieci.  

Sekretarz Gminy J. Słuibik , która uczestniczyła przy podziale środków finansowych na kluby 

sportowe wyjaśniła, że podział środków finansowych był na takim samym poziomie jak 

w roku ubiegłym. Kluby po stronie południowej gminy  „Burza” i „Jutrzenka skupiają ligowe 

zespoły i prowadzą ligowe rozgrywki stąd wymagane są wyższe nakłady finansowe.  

Przewodniczący Rady A. Jaksa powiedział, że kwestię  utrzymywania drużyn ligowych na 

naszym terenie uważa za wątpliwą zwłaszcza, że w ogóle nie ma zainteresowania  tym ze 

strony mieszkańców gminy.  

Sekretarz Gminy wyraziła poparcie do wypowiedzi Przewodniczącego Rady 

i zaproponowała, aby Komisje Rady podjęły temat ten na swoich posiedzeniach i 

wypracowały zasady przyznawania środków finansowych dla klubów sportowych 

niekoniecznie dla tych, które w swoich szeregach skupiają zawodników nie z terenu gminy 

Pabianice.  

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Komisji przedłożyli informacje o pracy Komisji między sesjami.  
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Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska złożył informację o pracy 

Komisji, Gospodarczo-Finansowej i Komisji Samorządowo Społecznej i Organizacyjnej  

które między sesjami odbyły wspólne posiedzenie.  

Poinformował, że Komisje odbyły jedno posiedzenie, na którym kontynuowały temat z 

miesiąca kwietnia dot. analizy struktury organizacyjnej szkół w ramach środków finansowych 

przyznanych z budżetu Gminy Pabianice na rok 2011 i potrzeb szkół na rok szkolny 

2011/2012, omówiły materiały na sesję Rady Gminy, dokonały analizy sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Pabianice za rok 2010.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej zapoznał Radę z wnioskami jakie Komisje 

wypracowały na posiedzeniu.  

Przedstawione wnioski stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński poinformował, że 

Komisja, której przewodniczy między sesjami odbyła 1 posiedzenie, na którym dokonała 

analizy działań Gminy Pabianice w zakresie utrzymania czystości i porządku selektywnej 

zbiórki odpadów oraz zbiórki odpadów wielkogabarytowych, niebezpiecznych 

i elektronicznych, zapoznała się z i informacją na temat studium uwarunkowań i kierunkami 

zagospodarowania przestrzennego, zapoznała się z odpowiedzią na wnioski Komisji 

w sprawach melioracji, a także odpowiedzią na wniosek Komisji z poprzedniego posiedzenia 

dot. wyjazdów jednostek OSP do zdarzeń i ilości zdarzeń.  

W sprawach  różnych omówiła materiały na najbliższą sesję Rady Gminy.  

Przewodniczący Komisji zapoznał Radę Gminy z wnioskami jakie Komisja wypracowała na 

posiedzeniu. Przedstawione wnioski stanowią zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Figiel poinformował o pracy Komisji Rewizyjnej, 

która między sesjami odbyła dwa posiedzenia. Jedno z nich dotyczyło analizy sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Pabianice za 2010 rok, drugie natomiast to kontrola finansowa 

sołectwa Rydzyny za okres poprzedniej kadencji zlecona przez Radę Gminy. Kontrola nie 

została jeszcze zakończona, druga część zaplanowana jest na dzień 2.06.2011 r.   

 

Ad. pkt. 7  

Skarbnik Gminy M. Nowicka przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 

2010. Sprawozdanie stanowi pisemny zał. nr 5 do niniejszego protokołu.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, przedłożył spostrzeżenia Komisji do 

sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2010.  

Komisja Rewizyjna stwierdziła, że dochody własne gminy zostały wykonane w 108 %. 

Wydatki zostały wykonane w 98 % ,  nadwyżka budżetowa wypracowana w latach ubiegłych 

pozostała w budżecie.  

Komisja zwróciła uwagę, że brak było w wydatkach kwot, przeznaczonych na wykup  
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gruntów pod drogi, a dochody z renty planistycznej nie będą już spływały na konto gminy.  

Komisja zauważyła, że zróżnicowane są kwoty w inwestycjach wodociągowych w kosztach 

budowy 1 mb wodociągu.  

Duże koszty ponosimy na utrzymanie służby zdrowia na naszym terenie 

W rezultacie Komisja stwierdziła, że dyscyplina budżetowa została zachowana, nie 

przekroczono wydatków, Komisja postawi wniosek o pozytywne zaopiniowanie 

sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2010.  

Więcej głosów do sprawozdania z  wykonania budżetu nie zgłoszono.  

 

Ad. pkt. 8  

Interpelację złożył radny H. Szafrański.  

Interpelacja dotyczyła wykonania warstwy ścieralnej w technologii emulsyjno grysowej na 

drodze w Jadwininie.  

Przewodniczący Rady A. Jaksa poinformował, że w dniu dzisiejszym na dziennik podawczy 

wpłynęło pismo złożone przez radną Z. Kasperska zatytułowane jako interpelacja, 

a adresatem jest Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska.  

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że interpelacje zgodnie ze Statutem Gminy mogą być 

składane za pośrednictwem Przewodniczącego Rady jedynie do Wójta Gminy.  

W związku z powyższym radna Z. Kasperska dokonała na piśmie zmiany tytułując pismo 

jako wniosek do Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska. Wniosek dotyczył 

ponownego rozpoznania sprawy przyznania samochodu „Lublin:” z jednostki OSP 

Kudrowice dla OSP w Gorzewie.  

Radny P. Kociołek w imieniu swoim i radnego M. Muszczaka wystąpił z wnioskiem do Rady 

Gminy o przeprowadzenie przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Pabianice kontroli sposobu 

i wysokości naliczania opłaty planistycznej naliczonej wymienionym we wniosku 

mieszkańcom wsi Bychlew. 

Radca Prawny Urzędu Gminy A. Jankowski zabierając głos poinformował, że sprawa, która 

zgłasza radny we wniosku jest sprawą indywidualną wymienionych we wniosku 

mieszkańców i zalicza się do indywidualnych postępowań administracyjnych. 

Ustawodawca ustala opłatę planistyczną jako dochód własny gminy.  

Komisja Rewizyjna Rady Gminy nie ma uprawnienia, ażeby włączać się w indywidualne 

postępowania administracyjne.  

W tej sprawie Samorządowe Kolegium Odwoławcze czeka na decyzję Rady Gminy 

o podjęciu uchwały, która na dzisiejszej sesji została zdjęta z porządku obrad. 
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Radny P. Kociołek ponownie zabierając głos poinformował, że zarówno do niego jak 

i radnego M. Muszczaka zgłosili się mieszkańcy wsi Bychlew, którzy dokonali sprzedaży 

działek budowlanych i od której sprzedaży mają naliczoną opłatę planistyczną i chcieliby za 

pośrednictwem radnych dowiedzieć się według jakich algorytmów była naliczona ta opłata.  

Radca Prawny poinformował, że zasady sporządzania algorytmów ustala zarządzenie. Jedynie 

strona może zlecić kontroperat. Rzeczoznawca oblicza na ile zmieniła się wartość całej 

nieruchomości.  

Sekretarz Gminy J. Słubik zabierając głos w uzupełnieniu wypowiedzi mecenasa 

poinformowała, że radny nie jest stroną postępowania indywidualnego. Do sprawy 

przewidziana jest ustawowa droga odwoławcza. Radnym nie wolno wnikać w indywidualne 

sprawy.  

Radny R. Figiel zabierając głos na swoim przykładzie jako osoby indywidualnej, która 

dokonywała zbycia działek i w związku z tym konieczności ponoszenia opłat planistycznych 

wytłumaczył radnym z Bychlewa w jaki sposób rzeczoznawca dokonuje wyceny na 

podstawie której musi być wniesiona opłata planistyczna.  

Radny Adam Skawiński złożył wnioski w sprawach: 

 ustawienia na skrzyżowaniu w Pawlikowicach informacji o numerach nowo 

powstających posesji ,  

 przekazania informacji na temat wycinki drzew na odcinku drogi gminnej 

Pawlikowice Terenin ,  

 wycinki pni ściętych  drzew jak i odtworzenia rowu przy tej drodze. 

 przedłużenia istniejącej nowej linii komunikacyjnej na teren Pawlikowic i okolicznych 

miejscowości. 

Radna C. Rychłowska zwróciła się o rozpoznanie sprawy dlaczego na przystanku 

w Szynkielewie nie zatrzymuje się „bus” oraz zapytała dlaczego nie ma odpowiedzi na 

wnioski z ostatniego zebrania wiejskiego w Szynkielewie . 

Radna D. Szczesik zapytała kiedy odbędzie się zaprzysiężenie radnego wybranego 

w wyborach uzupełniających do Rady Gminy.  

Sekretarz Urzędu w odpowiedzi poinformowała, ze odbędzie się ono na przyszłej sesji Rady 

Gminy, ponieważ dopiero w dniu dzisiejszym ukaże się obwieszczenie Wojewódzkiego 

Komisarza Wyborczego z informacją o wyniku wyborów uzupełniających przeprowadzonych 

w okręgu wyborczym nr 12 w gminie Pabianice   

 

Ad. pkt. 9.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedkładała projeky uchwał będące w porządku obrad sesji 

Rady Gminy.  
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b/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. - Uchwała Nr VIII /B/ 2011 

c/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. - Uchwała Nr VIII /C/ 2011 

d/ zmian w budżecie gminy na 2011 rok – Uchwała Nr VIII/D/2011  

e/ powołania doraźnej Komisji Statutowej- Uchwała Nr VIII/E/2011 

Po przedłożeniu projektu uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 

dotacji celowej na realizację zadań z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz 

kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania radny P. Kociołek wnioskował 

o wystosowanie informacji do mieszkańców o konieczności usunięcia azbestu.  

Radny A. Skawiński wniósł o poprawkę w § 2 pkt. 8 projektu uchwały i zapisaniu, że  

pierwszeństwo przed inwentarskimi mają w usuwaniu azbestu budynki mieszkalne.  

Radca Prawny Urzędu w wyjaśnieniu poinformował, że kolejność usuwania azbestu zapisana 

w projekcie uchwały nie jest przypadkowa, większą liczbę budynków posiadającą azbest na 

terenie gminy posiadają budynki inwentarskie, stąd takie ustawienie kolejności. 

Radny A. Skawiński stwierdził, że był to wniosek postawiony na posiedzeniu Komisji i jako 

Przewodniczący Komisji jest zobowiązany jest go zgłosić. 

Po poddaniu przez Przewodniczącego Rady wniosku do głosowania o poprawkę w § 2 pkt. 8 

projektu uchwały i zapisaniu, że pierwszeństwo przed inwentarskimi mają w usuwaniu 

azbestu budynki mieszkalne - za opowiedział się 1 radny, przeciw było 12 radnych.  

Wniosek został odrzucony. 

Uchwała Nr VIII/51/2011 w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji 

celowej na realizację zadań z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz 

kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania została przyjęta w głosowaniu 12 głosami za, 

przy 1 głosie wstrzymującym się bez głosów przeciwnych i stanowi zał. nr 6 do protokołu.. 

Uchwała Nr VIII/52/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice została podjęta 

w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się 

i stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/53/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice została podjęta 

w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się 

i stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Uchwała Nr VIII/54/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice została podjęta 

w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się 

i stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Po przedłożeniu projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej 

Przewodniczący Rady poinformował, że celem Komisji będzie opracowanie nowych Statutów 

Sołectw jak również zmian do Statutu Gminy Pabianice. Poinformował, że wcześniej do 

pracy w Komisji akces zgłosił nieobecny dziś na sesji radny M. Muszczak. 

Akces do pracy w w/w Komisji zgłosiła radna A. Marciniak.  
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Ponadto do Komisji zgłoszeni zostali radni: A. Skawiński, J. Szafran D. Szczesik. 

Skład Komisji został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie. 

Uchwała Nr VIII/55/2011 w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej została podjęta 

w głosowaniu jednogłośnie i stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 10 

Wójt Gminy odpowiadając na interpelacje z poprzedniej sesji poinformował: 

 w sprawie zamknięcia dróg leśnych w Rydzynach przez Nadleśnictwo poinformował, 

że Nadleśnictwo będzie podania rolników w kwestii udostępnienia drogi rozpatrywało 

każde indywidualnie. 

 w sprawie naprawy drogi na przystanku w Bychlewie Wójt poinformował, że 

wykonywane są już prace naprawcze. 

Inne zgłoszone sprawy są w trakcie załatwiania.  

 

Ad. pkt. 11  

W wolnych wnioskach i sprawach różnych radna Z. Kasperska zabierając głos w sprawie dot. 

jednostki OSP Gorzew odniosła się do informacji przedłożonej na posiedzeniu Komisji 

Ochrony Środowiska i Rozwoju, do odpowiedzi na wnioski na temat ilości wyjazdów 

jednostek w teren i ilości zdarzeń. Poinformowała, że pozyskała informację od Komendanta 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Pabianicach na temat dysponowania do akcji 

ratowniczo- gaśniczych jednostki OSP Gorzew.  

Z informacji wynika, że jednostka w Gorzewie nie była do tej pory dysponowana do zdarzeń, 

ponieważ w pierwszej kolejności dysponowane są jednostki OSP z krajowego systemu 

ratowniczo- gaśniczego, jak również jest odpowiedź, że KPPSP dysponuje numerami 

telefonów do osób funkcyjnych w OSP Gorzew.  

Jeżeli chodzi o pożar, który miał miejsce w Gorzewie jednostka nie dostała zawiadomienia 

i nie wyjechała do pożaru.  

Ponadto z informacji wynika, że jednostka w Gorzewie nie jest jedyną jednostką, która do 

pożaru nie wyjeżdżała.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska odnosząc się do powyższego i powołując się 

na odpowiedzi na wnioski Komisji dot. ilości wyjazdów jednostek w teren i ilości zdarzeń 

poinformował, że wynika z nich, iż jednostka w Gorzewie spośród wszystkich jednostek OSP 

wykonała najwięcej wyjazdów, przejechała najwięcej kilometrów i powiedział, iż szkoda, że 

nie były to wyjazdy do zdarzeń.  

Radny R. Figiel wnioskował do Przewodniczącego Rady o wyegzekwowanie szybszych 

terminów spływu odpowiedzi na interpelacje.  
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Nawiązał do interpelacji zgłoszonej na sesji w miesiącu marcu w sprawie ustawienia stojaków 

na rowery na parkingu przy kaplicy w Piątkowisku. 

Przypomniał, że plac parkingowy został zakupiony i urządzony przez gminę i wydatek 

zakupu stojaków na rowery nie byłby wygórowaną kwotą dla budżetu gminy,  a na pewno 

znacznie ułatwiłby parkowanie rowerów dla mieszkańców dojeżdżających na msze św. do 

kaplicy w Piątkowisku, którzy dojeżdżają właśnie na rowerach z dalszych miejscowości. 

Radny H. Szafrański podziękował Wójtowi Gminy za naprawę drogi w Hermanowie III. 

Radny M. Gryska wnioskował o przystąpienie do koszenia rowów przy drogach szczególnie 

w miejscach niebezpiecznych (skrzyżowania, zakręty)  

Radny K. Gąsiorek poruszył sprawę dostępu do dróg leśnych dla rolników w Rydzynach 

przez nadleśnictwo. W dalszym ciągu pozostaje sprawa ta jako  nierozwiązana. Ponadto 

poruszył sprawę udrożnienia przepustu u p. Kowalczyka. Powiedział, że udrożnienie 

przepustu polegające na wyjęciu jednej deski nie załatwia sprawy.  

Zadał pytanie co do dalszego funkcjonowania ośrodka zdrowia w Pawłówku. Jeżeli ludzie nie 

będą mieli jasnych informacji zachodzi obawa, że przeniosą się do przychodni w Pabianicach, 

a później już będzie bardzo trudno odzyskać pacjentów.  

Radny K. Gąsiorek poparł wniosek radnego A. Skawińskiego w sprawie przedłużenia nowej 

linii „busa” w Rydzynach do Pawlikowic i okolicznych miejscowości. 

Sołtys wsi Bychlew J. Błoch prosił, aby na stare tablice ogłoszeniowe w sołectwach nabić 

nowe płyty, na których można byłoby łatwo przypinać informacje.  

Sołtys wsi Porszewice M. Urbańska zaprosiła wszystkich do wzięcia udziału wraz z całymi 

rodzinami w pikniku do Porszewic, który odbędzie się dnia 25 czerwca br. o godz. 18,00.  

Sołtys wsi Gorzewa B. Wójcik – Fater w imieniu rady sołeckiej zaprosiła na zebranie wiejskie 

do Gorzewa na dzień 13 czerwca br. o godz. 18,00, które odbędzie się w świetlicy wiejskiej.  

Przeprosiła Wójta Gminy i radnego A. Skawińskiego za jak wyraziła zawirowania, które 

miały miejsce podczas ostatniego zebrania wiejskiego. 

Sołtys poinformowała także, że na budynku strażnicy nie ma informacji u kogo znajdują się 

klucze do strażnicy, brak jest informacji o numerach telefonów osób do których można 

byłoby się zgłosić o udzielenie informacji. 

Sołtys wsi Rydzyny K. Helbik zwróciła się do Wójta Gminy z prośbą o spowodowanie 

uczestnictwa radcy prawnego Urzędu Gminy w drugiej części posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej w temacie kontroli sołectwa Rydzyny zaplanowanej na dzień 2.06. br.  

Sołtys wsi Rydzyny wnioskowała także o umieszczenie na skrzyżowaniu z ulicą 20- Stycznia 

z ulicą Rydzyńską  tablicy informacyjnej o nazwie miejscowości Rydzyny i ilości kilometrów 

do tej miejscowości.  

Przewodniczący Rady Gminy A. Jaksa poinformował Radę Gminy o tym, że wpłynęły do 

Rady Gminy 2 rozstrzygnięcia nadzorcze Wojewody Łódzkiego. 
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Jedno z nich dotyczyło stwierdzenia nieważności uchwały Nr VI/37/2011 Rady Gminy 

Pabianice z dnia 31 marca 2011 r. w sprawie ważności wyborów sołtysa i rady sołeckiej 

w sołectwie Rydzyny.  

Wojewoda stoi na stanowisku, iż przeprowadzone wybory zarówno wybory sołtysa jak i rady 

sołeckiej są ważne.  

Drugie rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczyło nieważności uchwały Nr VI/36/2011 Rady 

Gminy Pabianice z dnia 31 marca 2011 r. w sprawie zatwierdzenia programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Pabianice na lata 2011-2032.  

Uchwala została unieważniona z uwagi na brak przeprowadzenia strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko zgodnie wymaganymi przepisami ustawowymi.  

Przewodniczący Rady podziękował radnym: A. Marciniak, J. Szafran, Ł. Drewniakowi za 

reprezentację w poczcie sztandarowym gminy Pabianice na uroczystościach obchodów święta 

uchwalenia Konstytucji 3 Maja.  

Złożył gratulacje nowo wybranemu Prezesowi Gminnego Oddziału Związku OSP 

w Pabianicach Ochotniczej Straży Pożarnej R. Figlowi z powierzonej mu funkcji . 

 

Ad. pkt. 12.  

Komisja Uchwał i Wniosków odczytała protokół Komisji Uchwał i Wniosków sporządzony 

na VIII sesji Rady Gminy Pabianice. 

Protokół został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie i stanowi zał. nr 11 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. pkt. 13 

 

Przewodniczący Rady o godz. 16.30 zamknął obrady VIII sesji Rady Gminy Pabianice.  

 

Obradom sesji przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Gminy Pabianice  

Arkadiusz Jaksa 

 

 

Protokołowała: Urszula Czerwonka  


